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Emne Hvad skal vi udrede Bilag Referat 
Velkommen og præsentation af 
dagsorden 
 

Velkomst og gensidig præsentation  
Godkendelse af dagsorden  

Medlemsoversigt  
 

Velkommen til: Jeanette Rønne Egeskjold,  
Næste gang siger vi velkommen til Stine 
Laergaard Skovhus, som afløser Anja 
Katrine Pedersen. Derudover træder  
studerende Syllon Njeri Pihl ind i vores 
udvalg.  
Der medsendes en opdateret 
medlemsoversigt.  

Deltagere:  
Uddannelsessygeplejersker BRK, Birgitte Pihl, Uddannelsessygeplejersske BRK, Katrine Anker, Lektor Bhsund, Gunhild Kock-Hansen, Studerende Bhsund, 
Kristina Ager Sonne, studerende Bhsund, Kirsten Helena Folkmann, studerende Bhsund, Danielle Holm Matsson, Uddannelsesleder Bhsund, Bonnie 
Gudbergsen, Rektor Pia Palnæs Hansen, Oversygeplejerske BoH, Jeanette Rønne Egeskjold ,  Klinisk underviser BoH, Anja Katrine Pedersen, Leder af 
sygeplejen område 3 BRK Tanja Berg Rylander Christensen, Sundhedsfaglig konsulent Center for psykiatri og handicap, BRK Casper Kofoed Mattesen,  
 
Afbud: Jeanette Rønne Egeskjold, Casper Kofoed Mattesen, Birgitte Pihl, Kristina Ager Sonne, Kirsten Helena Folkmann, Danielle Holm Matsson, Pia 
Palnæs Hansen 
Referent: Gunhild Kock-Hansen 
 
 
 
Referent: Lektor Gunhild Kock-Hansen 

 
Referent: Gunhild Koch Hansen 

 
Campusfællesskabet 
Minervavej 1 
3700 Rønne 
TLF.36982900 
bhsund@bhsund.dk 
www.bhsund.dk 
CVR 29547807 

Dato 12.12.24 

Referat Klinisk Samarbejdsforum Sygeplejerskeuddannelsen 
 

Torsdag den 12.12.24 kl. 13.30 til 15.30  
Lokale 1.190 
 

mailto:bhsund@bhsund.dk
http://www.bhsund.dk/
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TEMA: Niveau, Indhold og  
Tilrettelæggelse i uddannelsen 
 

   

Drøftelse af pædagogisk udvikling og 
kvalitet i klinisk undervisning. 
 

Jævn strategi for vidensgrundlag; 
Efterspørges ifht indsatsområde Big 
data/kliniske data om vi kan få endnu 
større mulighed for at få data fra BoH og 
BRK. 

 Anja/ BOH: Der kan trækkes mange data 
fra SP. Anja vil drøfte med sit ”bagland” 
hvorvidt og hvorledes der kan gives data til 
studerende.  
Tanja/BRK: Gør ikke selv brug af data, 
men på højere ledelses niveauer anvendes i 
høj grad data. Der kan særligt trækkes data 
på ydelser.  
GKH/skolen. Jævnfør data inden for 
infektionsmedicinen, kan der trækkes data i 
(HAIBA) - Healthcare-Associated 
Infections Database, Nationalt automatisk 
incidens-overvågningssystem til 
overvågning af sundhedssektorerhvervede 
infektioner (bakteriæmier, 
urinvejsinfektioner, hofte og 
knæalloplastikker og C difficile) 
 og (HALT) - Healthcare Associated 
Infections in European Long Time Care 
Facilities, Europæisk/nationalt 
prævalensaudit af beboerkarakteristika, 
forekomst af institutionserhvervede 
infektioner og antibiotikaforbrug samt 
infektionshygiejniske resurser på plejehjem 
o.l. institutioner i Europa 
 
Opsummerende der kan trækkes data, men 
der er etik, jura og mandetimer i opgaven 
set fra BoH og BRK`s side.  
Vi samler op på spørgsmålet ved næste 
møde, når dette er drøftet i egne regi.  



3 
 

Gennemgang og drøftelse af 
hvordan uddannelsernes prøver og 
indhold afspejler uddannelsens mål, 
samt hvordan undervisningens 
tilrettelæggelse og pædagogiske 
kvalitet understøtter studerendes 
læring og opnåelse af målene  
 

Vi sætter fokus på de kliniske prøver, og 
hvordan de afspejler uddannelsens mål, 
samt hvordan tilrettelæggelsen og 
afviklingen fungerer.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Bilag 
undervisertilknytning 

Drøftelse af uddannelses prøver – men 
særlig nedslag på: 

Drøftelse af sem. 2 prøven, særlig multiple 
choice prøve delen, som alene skal 
udprøve de studerendes viden inden for 
anatomi og fysiologi. I klinik sammenhæng 
er der skruet op fokus på anatomi og 
fysiologi delen blandt de kliniske vejledere. 

Drøftelse af sem. 5 prøven, hvor en del 
dumper både hos os og på nationalt plan. 
Det er vanskeligt, for de studerende, at 
sætte stof i spil, som er gennemgået på de 
første semestre. Dette mønster er noget 
der kan genfindes over hele landet. 

Drøftelse af Medicinhåndteringsprøven, 
hvor der også en del udfordringer for de 
studerende i at bestå. BHsund søger dels at 
løse dette, og som noget nyt, med at 
trække på en underviser fra gymnasiet, som 
underviser i grundlæggende matematik. Til 
orientering, vil undervisningen i 
Farmakologi fremover varetages at Kathrin 
Jennert-Burston, som har spidskompetence 
inden for dette felt. 

Drøftelse af, at der kan opstå problem i 
form af, at den studerende ikke kan skrive 
bacheloropgave i gruppe, hvis den 
studerende ikke består kliniks delprøve 1, 
semester 6. Ved ikke bestået kommer den 
studerende ”bagud” sine medstuderende, 
hvorfor denne mulighed, at skrive i gruppe, 
så ikke længere er en mulighed.  
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Drøftelse af samarbejde mellem skole og 
klinik, herunder de teoretiske 
underviseres tilknytning til de kliniske 
undervisningssteder. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Drøftelse af, hvis den studerende ikke 
består klinisk delprøve 2 på 7. semester og 
skriver i gruppe, kan den studerende ikke 
gå til bachelorprøve, som planlagt. 
Studerende kan ikke gå til 
bacheloreksamen før alle prøver er bestået.  

Drøftelse af, mht. klinikprøver semester 6 
og 7.  Eksamen kræver en patient, og hvis 
der ikke er kommet en patient, må der 
være en tidsmæssig bagkant tidsmæssigt og 
gerne en plan A, B, C, så eksamen kan 
løses.  

Drøftelse af, progression set i fht Klinisk 
lederskab, sem. 4 hænger ikke sammen 
med 6. og 7. semester. Dvs. det er svært at 
se løftet fra 4. semester frem til 6. og 7. 
semester. 

 

De teoretiske undervisere er fast tilknyttet 
nogle bestemte klinikker, kan ses af 
dokumentet: Undervisertilknytning i 
Klinik. Af dette dokument fremgår det, at 
de kliniske undervisere skal søge at mødes 
med vejlederne tilknyttet ”deres” 
afdelinger. 

I primær mødes der fast x 2 årligt.  

I psyk. center, vil Stine gerne inviteres med 
til disse møder. 

I BRK regi, vil Katrine gerne med til disse 
møder - x 1 årligt vil være tilstrækkeligt. 
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Opfølgning fra dialogmødet mellem skole 
og klinik den 19.11.24 

I BOH regi, Noget mere varierende mht 
hvorvidt møderne bliver afholdt eller ej 

Studieunits, uddannelses enheder er noget 
der bliver talt op i nationalt sammenhæng. 
Det drøftes hvorvidt der afholdes 
studieunits eller ej i primær og sekundær 
regi. Der drøftes hvorledes de teoretisk 
undervisere deltager i studieunits, så vi 
sikrer en form for refleksion, så både 
lektorer og vejledere er klar over, hvilke 
roller hver især har her. Sidst nævnte vil 
komme til dagsorden på mødet i januar ml. 
teoretiske og kliniske undervisere.  

Dialogmødet var samlet set én god 
eftermiddag. Et pkt. fra dagen drøftes 
yderligere: Kan kliniske vejledere knyttes 
tættere til skolen? ”Silonedbrydning” - kan 
vejledere følge med i undervisning på 
skolen? Bonnie ser gerne, at det er en 
mulighed vi arbejdere videre med i 
relevante fora.  

 

Opfølgning uddannelsesgennemgang 
2022  

Kort gennemgang af opfølgningsplan for 
uddannelsesgennemgangen 2022 

 Nedslag på: Det studiesociale miljø – en 
afrapportering herom og beskrivelse af 
hvor mange kræfter der er lagt i dette fra 
skoleside. På trods heraf og stor studenter 
involvering har Bhsund svært ved at få de 
studerende til at møde op. 
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Drøftelse og beslutning om årsplan 
for 2025 
 

 Bilag årsplan  Fremsendt årsplan godkendes – med en 
sproglig tilretning: Drøftelse af klinikkens 
didaktik – sætning er ændret, så det bliver 
mere mundret. Revideres årsplan 
medsendes  

Gensidig orientering og videndeling Orientering om optag 
Orientering om samlæsning sem. 1 og 2 

 I alt 8 stud. + evt. 2 mere 
Sem. 1 og 2 samlæser mhp. At optimere 
studiemiljø.  

Punkter til kommende møder 
Mødedatoer i 2025 
Kl. 13.30 til 15.30  

• Tirsdag d. 25. februar 

• Tirsdag d. 20. maj 

• Tirsdag d. 16. september 

• Tirsdag d. 2. december 
 

 Pkt til kommende møde: Big data 
 
Datoer godkendes, der er sendt 
invitationer – de nytilkomne medlemmer 
vil også få tilsendt invitationer til 2025 
 

    

 

 


